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Питання від    Jonny Cato  (C) 
 

відповісти на Віце-прем'єр-міністр Ebba Bush (KD) 
 

Riksdagen 2024-02-01  Fråga från Jonny Cato (C)  Svar från 
vice statsminister Ebba Bush (KD) 
 
 

Höjd dagersättning till ukrainska flyktingar 
 
 

Anf.  47  JONNY CATO (C): 

Herr talman! Rysslands fruktansvärda krig mot Ukraina fortsätter. Sveriges 
stöd behöver öka på alla plan. Samtidigt som vi fortsätter att stödja Ukraina 
i Ukraina behöver vi också bli betydligt bättre på att stödja ukrainare som 
befinner sig i Sverige. Regeringen har presenterat ett par bra förslag, bland 
annat om folkbokföring. Men situationen här och nu är akut. För många 
ukrainare är situationen otroligt utsatt. 71 kronor är ingenting att leva på. 
För dem som kämpar vid fronten i Ukraina skapar detta stor stress. Därför 
vill jag fråga vice statsministern om regeringen kan tänka sig att ändra sig 
och höja dagersättningen till de ukrainska flyktingarna. 
 

Anf.  48  Energi- och näringsminister, vice 
statsminister, EBBA BUSCH (KD): 
 

Herr talman! Regeringen delar helt synen att det här är en fruktansvärt tung 
situation för många ukrainare som är kvar i Ukraina och fortfarande slåss 
för sin frihet och sin rätt till självbestämmande men i och med det också för 
hela Europas frihet och grundläggande rätt till självbestämmande. 
Vi ser också den tuffa situation som många ukrainare har i Sverige. Därför 
ser vi nu över om det finns annat som går att göra för att öka etableringen 
och förankringen i det svenska samhället för nyanlända ukrainare, såsom 
att underlätta en bra skolgång för de familjer som har barn och underlätta 
möjligheten att kliva in på arbetsmarknaden och delta i det svenska 



 

   

samhället under den tid man är här. Dagersättningen är dock inte en del 
som nu ses över specifikt utifrån detta. 
 

Anf.  49  JONNY CATO (C): 
 

Herr talman! 71 kronor är det näst intill omöjligt att klara sig på när man ska 
mätta magar, skaffa kläder till barnen och så vidare. Det är bra att 
regeringen ska se över och utreda det här, men det kommer att ta tid. 
Situationen här och nu är akut. Det vittnar inte minst många 
hjälporganisationer om. 
Min följdfråga är om regeringen kan tänka sig att vidta andra akuta åtgärder 
för att hjälpa de ukrainska flyktingarna här och nu. 
 

Anf.  50  Energi- och näringsminister vice 
statsminister, EBBA BUSCH (KD): 
 

Herr talman! Jag tackar ledamoten Jonny Cato för frågan. Regeringen har 
lyssnat till de instanser och delar av samhället, inklusive civilsamhället, som 
jobbar nära nyanlända ukrainare. Många av dem framhåller också behovet 
av bättre fungerande sjukvård och bättre insatser från Arbetsförmedlingen. 
Regeringen tittar aktivt på att understödja detta för att fler ska ha en god tid 
i Sverige och sedan kunna återvända stärkta för att återuppbygga Ukraina. 
 

Збільшення добових виплат для українських 
біженців 
 

JONNY CATO (C):  
Пане спікере! Жахлива війна Росії проти України триває. Підтримка 
Швеції має збільшуватися на всіх рівнях. Хоча ми продовжуємо 
підтримувати Україну в Україні, нам також потрібно значно покращити 
підтримку українців, які перебувають у Швеції. Уряд представив кілька 
хороших пропозицій, зокрема щодо реєстрації українських біженців у 
шведське населення. Але ситуація тут і зараз гостра. Для багатьох 
українців ситуація неймовірно вразлива. На 71 шведську крон не 
можна жити. Для тих, хто воює на фронті в Україні, це створює великий 
стрес. Тому я хотів би запитати у віце-прем’єр-міністра, чи може уряд 
передумати і збільшити добові для українських біженців. 
 

Міністр енергетики та промисловості EBBA BUSCH (KD): 
Віце-прем'єр-міністр 
 



 

   

Пане спікере! Уряд повністю поділяє думку про те, що це надзвичайно 
важка ситуація для багатьох українців, які залишаються в Україні та все 
ще борються за свою свободу та своє право на самовизначення, а 
разом з цим також за свободу та фундаментальне право на 
самовизначення всю Європу. 
Ми також бачимо, яка важка ситуація у багатьох українців у Швеції. 
Тому зараз ми перевіряємо, чи можна зробити щось інше, щоб 
покращити становище новоприбулих українців у шведському 
суспільстві, наприклад, сприяння хорошій шкільній освіті для сімей з 
дітьми та сприяння можливості вийти на ринок праці та брати участь у 
шведському суспільстві на той час, коли вони тут. Однак добові не є 
частиною, яка зараз переглядається. 
 

JONNY CATO (C):  
Пане спікере! 71 шведську крону практично неможливо отримати, коли 
потрібно нагодувати свій шлунок, взяти одяг для дітей і так далі. Добре, 
що уряд має розглянути та вивчити питання умов українських біженців, 
але це потребує часу. Ситуація тут і зараз актуальна. Про це свідчать 
не в останню чергу численні гуманітарні організації. 
Моє наступне запитання: чи може уряд розглянути можливість вжиття 
інших термінових заходів для допомоги українським біженцям тут і 
зараз. 
 

Міністр енергетики та промисловості EBBA BUSCH (KD): 
Віце-прем'єр-міністр 
 

Пане спікере! Я дякую члену Джонні Като за запитання. Уряд 
прислухався до відомств і частин суспільства, в тому числі 
громадянського суспільства, які тісно співпрацюють з новоприбулими 
українцями. Багато з них також наголошують на необхідності 
покращення функціонування системи охорони здоров’я та посилення 
зусиль Служби зайнятості. Уряд активно намагається підтримати це, 
щоб більше людей добре провели час у Швеції, а потім змогли 
повернутися зміцненими, щоб відбудувати Україну. 
 

 
  
 


